
Høringssvar fra FagMED Handicap og Psykiatri vedr. budget 2025-2028 

FagMED Handicap og Psykiatri har på sit møde den 27. maj 2024 behandlet punktet om budget 2025-
2028. 

Nexus - SKI aftale 

Medarbejderne udtaler, at de bakker op om forslaget. 

 

Budgetrammen for Myndighed 

Medarbejderne udtaler, at udvidelsen af rammen i myndighed skal dække den demografiske udvikling 
og derved sikre en bæredygtig økonomi i H&P. Vi ser med positive øjne at myndighed får tildelt flere 
ressourcer, og ønsker derved at det giver arbejdsro og stabilitet i H&P. 

Nogle af midlerne fra Økonomiaftalen bør gives til Handicap og Psykiatri, da fagområdet ikke har en 
bæredygtig økonomi. 

  

Fjernelse af indtægtskrav i beskyttet beskæftigelse 

Medarbejderne udtaler at de ser at fjernelse af indtægtskravet vil få positiv betydning ift. et mindre 
pres for medarbejdere ved ikke at skulle opsøge på nye virksomhedsaftaler og på om de kan nå at 
producere nok til virksomheder. Men det skal stadig være muligt at lave noget produktion, så der er 
meningsfulde opgaver for borgerne.  

Et tæt samarbejde med Beskæftigelse omkring muligheder for at finde arbejdsopgaver til borgerne på 
private og kommunale arbejdspladser vil være til gavn for flere borgere. 

 

Driftsudgifter til renovering af daghjem/aflastningspladser på Bakkehuset 

Medarbejderne udtaler, at de bakker op om forslaget. 

 

Investering i 3 rådgivere  

Medarbejdersiden udtaler, at der skal være opmærksomhed på, at ved tildeling af nye rådgivere der 
skal finde besparelser, ikke må medføre et øget pres på tilbuddene i Handicap og Psykiatri. For at 
sikre, at de nye rådgiverstillinger kan fungere hensigtsmæssigt, er det nødvendigt at sikre tilstrækkelig 
tid og ressourcer til dokumentations- og administrationsopgaver. SSU har netop valgt at indføre 2 % 
besparelse på dokumentation og administration. Uden denne justering vil de nye rådgivere ikke være i 
stand til at levere de ønskede resultater og sikre en effektiv opfølgning og støtte til vores borgere. 

Ved tilførsel af flere rådgivere i Myndighed vil der være et stort fokus på at følge op på borgere, som 
har andre bevillinger end bostøtte og botilbud i Ringkøbing-Skjern Kommune. Det kan f.eks. være 
hjælperordninger, merudgifter og borgerne i udenkommunale tilbud, da de ofte har en høj takst og der 
er behov for løbende opfølgning på borgers behov, indsats og takst. 

 

Øget brug af gruppetilbud i bostøtten 



Medarbejderne bakker op om forslaget, men udtaler, at der skal differencernes mellem målgrupperne 
med hensyn til det individuelle behov. Medarbejderne skal bruge deres professionel dømmekraft i 
forhold til, at vurderer om den enkelte borger får den ønskede progression af gruppeforløb.  

Der vil være udfordringer med transport inden for handicapområdet, da de fleste borgere ikke selv har 
mulighed for at transporterer sig til de steder hvor gruppeforløb afholdes, og der skal være 
opmærksomhed på, om lokaliteterne er egnet til gruppeforløb 

 

Lukning af uvisiterede cafeer 

Medarbejderne udtaler, at cafeerne har en forebyggende funktion samt en funktion ind i arbejdet med 
de politiske pejlemærker.  

Forvisitationen og Vendepunktet benytter cafeerne som et aktivt redskab i det forebyggende arbejde. 
Når borgere afsluttes fra forløb bliver nogle af dem guidet videre til de uvisiterede cafeer. Andre 
benytter cafeerne som aktivet træningsredskab, når de arbejder med at komme ud i sociale 
fællesskaber. Cafeerne er en del af indsatstrappen for at gøre borgerne så selvstændige som muligt, så 
de kan klare sig med mindst mulig hjælp. Cafeerne bruges som udslusning fra bostøtte. 

Medarbejderne bakker ikke op om forslaget om at alle cafeer skal lukke.   

 

Renovering af daghjem/aflastningspladser på Bakkehuset 

Medarbejderne udtaler, at de bakker op om forslaget. 

 

Udskiftning af plejesenge og madrasser på flere botilbud 

Medarbejderne udtaler, at de bakker op om forslaget. 

 

Liftbus til Bakkehuset 

Medarbejderne udtaler, at de bakker op om forslaget. 

 

Pulje til digital transformation 

Medarbejderne udtaler, at de bakker op om forslaget og ser det som en nødvendighed for at sikre 
fremtidig rekruttering og tilknytning til fagområdet, da vi ved, at vi bliver færre til at løse opgaverne 
fremover. 

 

Brohuset – udskiftning af møbler og gardiner i mødelokalet 
Medarbejderne udtaler, at de bakker op om forslaget. 

 

 

 



FagMED gør opmærksom på, at Sundhed og Omsorg har fremsat et forslag om ændring af interval for 
skift af linned til borgere under Sundhed og Omsorg, dette får indvirkning for Handicap og Psykiatris 
borgere, og vil betyde en yderligere forringelse for borgerne og en besparelse i Handicap og Psykiatri, 
da serviceniveauet skal være ens.   

Med venlig hilsen 

FagMED Handicap og Psykiatri 


